l) History of Satellites
A satellite is any object that orbits another object (which is known as its primary). All masses that are part of the solar system, including the Earth, are satellites either of the Sun. or satellites of those objects, such as the Moon. It is not always a simple matter to decide which is the 'satellite' in a pair of bodies. Because all objects exert gravity, the motion of the primary object is also affected by the satellite. If two objects are efficiently similar in mass, they are generally referred to as a binary system rather than a primary object and satellite. The general criterion for an object to be a satellite is that the center of mass of the two objects is inside the primary object. In popular usage, the term 'satellite' normally refers to an artificial satellite (a man-made object that orbits the Earth or another body).
In May. 1946, the Preliminary Design of an Experimental World-Circling Spaceship stated. "A satellite vehicle with appropriate instrumentation can be expected to be one of the most potent scientific tools of the Twentieth Century. The achievement of a satellite craft would produce repercussions comparable to the explosion of the atomic bomb..."
The space age began in 1946, as scientists began using captured German V-2 rockets to make measurements in the upper atmosphere. Before this period, scientists used balloons that went up to 30 km and radio waves to study the ionosphere. From 1946 to 1952, upper-atmosphere research was conducted using V-2s and Aerobee rockets. This allowed measurements of atmospheric pressure, density, and temperature up to 200 km. The U.S. had been considering launching orbital satellites since 1945 under the Bureau of Aeronautics of the United States Navy. The Air Force's Project RAND eventually released the above report, but did not believe that the satellite was a potential military weapon; rather they considered it to be a tool for science, politics, and propaganda. Following pressure by the American Rocket Society, the National Science Foundation, and the International Geophysical Year, military interest picked up and in early 1955 the Air Force and Navy were working on Project Orbiter, which involved using a Jupiter С rocket to launch a small satellite called Explorer 1 on January 31, 1958.
On July 29, 1955, the White House announced that the U.S. intended to launch satellites by the spring of 1958. This became known as Project Vanguard. On July 31, the Soviets announced that they intended to launch a satellite by the fall of 1957 and on October 4, 1957 Sputnik I was launched into orbit, which triggered the Space Race between the two nations.
The largest artificial satellite currently orbiting the earth is the International Space Station, which can sometimes be seen with the unaided human eye.
Types of satellites
• Astronomical satellites: These are satellites used for observation of distant planets, galaxies, and other outer space objects.
• Communications satellites: These are artificial satellites stationed in space for the purposes of telecommunications using radio at microwave frequencies. Most communications satellites use geosynchronous orbits or near-geostationary orbits, although some recent systems use low Earth-orbiting satellites.
•  Earth observation satellites are satellites specifically designed to observe Earth-from orbit. similar to reconnaissance satellites but intended for non-military uses such as environmental monitoring, meteorology, map making etc. (See especially Earth Observing System.)
• Navigation satellites are satellites which use radio time signals transmitted to enable mobile receivers on the ground to determine their exact location. The relatively clear line of sight between the satellites and receivers on the ground, combined with ever-improving electronics.

1) История спутников
Спутник - любой объект, который является орбитой другого объекта (который известен как его первичный). Все массы, которые являются частью солнечной системы, включая Землю, также являются спутниками Солнца, или спутники тех объектов, типа Луны. Это не всегда простой вопрос, чтобы решить, которое тело является 'спутником' среди двух тел. Поскольку все объекты проявляют серьезность, то на движение первичного объекта также воздействует и спутник. Если два объекта эффективно подобны в массе, они вообще чаще упоминаются как двоичная система, чем первичный объект и спутник. Общий критерий для объекта со спутником состоит в том, что центр массы из двух объектов находится внутри первичного объекта. В популярном использовании термин 'спутник' обычно относится к искусственному спутнику (искусственный объект орбиты Земли или другого тела).

В Мае 1946 года Предварительный Проект Экспериментального Космического корабля, Кружащегося вокруг мира, заявил: "Спутниковое транспортное средство с соответствующей аппаратурой может ожидаться, чтобы стать одним из наиболее мощных научных инструментов двадцатого столетия. Достижение спутникового ремесла произвело бы последствия, сопоставимые взрыву атомной бомбы..."
Космическая эра началась в 1946, поскольку ученые начали использовать захваченные германские ракеты В-2, чтобы делать измерения в верхней атмосфере. Перед этим периодом ученые использовали воздушные шары, которые поднимались на 30 км, чтобы радиоволнами изучить ионосферу. С 1946 до 1952 проводилось исследование верхней атмосферы, используя В-2 и Аэробные (Кислородные) ракеты. Это позволило измерить атмосферное давление, плотность и температуру до 200 км. США рассмотрели запуск орбитальных спутников, начиная с 1945 при содействии Бюро Аэронавтики Флота Соединенных Штатов. Проект РЭНД Воздушных сил, в конечном счете, выпустил вышеупомянутое сообщение, но не полагал, что спутник будет потенциальным военным оружием; довольно они полагали, что это было инструментом для науки, политики, и пропаганды. Следующее давление оказали Американское Ракетное Общество, Национальная Основная Наука и Международный Геофизический Год и вызвали военный интерес в начале 1955,  Воздушные силы и Флот работали на Проектном Орбитальном аппарате, который вовлекал в использование ракету "Jupiter-С", чтобы запустить маленький спутник по имени "Исследователь-1" 31 января 1958 года.
29 июля 1955 года Белый дом объявил, что США намеревались запустить спутники к весне 1958. Это стало известным как Проектный Авангард. 31 июля Советы объявили, что они намеревались запустить спутник осенью 1957 и 4 октября, 1957 "Sputnik-I" был запущен в орбиту, которая вызвала Космическую Гонку между этими двумя нациями.
Самый большой искусственный орбитальный спутник земли в настоящее время - Международная Космическая станция, которая иногда может быть замечена невооруженным человеческим глазом.
Типы спутников
• Астрономические спутники: они - спутники, используемые для наблюдения отдаленных планет, галактик, и других объектов космоса.
• Спутники связи: они - искусственные спутники, размещенные в месте с целью теле связи, использующей радио в микроволновых частотах. Большинство спутников связи использует геосинхронные орбиты или почти геостационарные орбиты, хотя некоторые недавние системы используют низкоорбитальные Земные спутники.
• Земные спутники наблюдения - спутники, определенно разработанные (предназначенные), чтобы наблюдать за орбитой "земли со стороны". Подобны спутникам разведки, но предназначены для невоенного использования типа контроля окружающей среды, метеорологии, съёмки карт и т. д. (См. также Систему Наблюдения Земли.)

• Навигационные спутники - спутники, которые используют временные радио сигналы, которые передаются, чтобы позволить передвижным приёмникам на земле определять их точное местоположение. Относительно очищают линию от вида между спутниками и приемниками на земле, объединенными с когда-либо улучшающейся электроникой.
